
AORIST 

 

Slovesa I. třídy 

     -o-    -y- 

 

 

   -ю-    -и-      -a-           -я- 

1.os.sg. четох обух плюх пих играх пях  спрях 

2.os.sg. чете обу плю пи игра пя спря 

3.os.sg. чете обу плю пи игра пя спря 

1.os.pl. четохме обухме плюхме пихме играхме пяхме спряхме 

2.os.pl. четохте обухте плюхте пихте играхте пяхте спряхте 

3.os.pl. четоха  обуха плюха пиха играха пяха спряха 

 

Poznámky 

 a výjimky 

 

 

 

 

 

 

-sem patří 

slovesa, která 

mají kmen na 

Pozor! 

д, т, з, с, к 

дам – дадох, 

даде, даде, 

дадохме, 

дадодхте, 

дадоха; 

ям – ядох, яде, 

яде, ядохме, 

ядохте, ядоха; 

облека – 

облякох, 

облече, 

облече, 

облякохме, 

облякохте, 

облякоха; 

Stejně časuje i 

sloveso 

съблека.  

-další příklady: 

отида –отидох; 

внеса – 

внесох; 

вляза – влязох, 

влезе, влезе, 

влязохме, 

влязохте, 

влязоха;  

- další 

sloveso 

tohoto 

typu je  

чуя – 

чух, чу, 

чу, 

чухме, 

чухте, 

чуха 

 - stejně  

 i ostatní 

jednoslа

bičná 

slovesa 

tohoto 

typu,  

např. 

мия, бия 

- sem patří 

slovesa 

s kmenem na  

– ая: мечтая, 

желая, обещая, 

позная; 

Pozor!  změna  

ш – с, ж – з ,  

ч – к, г – ж, 

např. пиша – 

писах; кажа - 

казах; плача – 

плаках; мога – 

можах; 

Pozor!   

některá slovesa 

vypouští vokál e, 

např. 

рабера – 

разбрах; 

пера – прах; 

постела – 

постлах; 

Pozor!   

slovesa 

s kmenem na н, 

např. легна – 

легнах; 

Pozor!   

къпя (се) – 

къпах (се); 

Pozor!  

лъжа - лъгах 

 

-stejně i sloveso 

умра, допра, съзра; 

Pozor!  

живея – живях; 

смея се - смях се, 

смя се, смя се, 

смяхме се, смяхте 

се, смяха се; 

закъснея - 

закъснях, закъсня, 

закъсня, 

закъсняхме, 

закъсняхте, 

закъсняха.  
 

 

 



 

Slovesa II.třídy 

            -и-              -a- 

 

           -я- 

1.os.sg. учих правих държах  мълчах вървях стоях 

2.os.sg. учи прави държа мълча вървя стоя 

3.os.sg. учи прави държа мълча вървя стоя 

1.os.pl. учихме правихме държахме мълчахме вървяхме стояхме 

2.os.pl. учихте правихте държахте мълчахте вървяхте стояхте 

3.os.pl. учиха правиха държаха мълчаха вървяха стояха 

 

Poznámky 

a výjimky 

 

 

 

 

 

- další slovesa tohoto 

typu jsou např. 

благодаря, деля, платя, 

мисля, броя, строя; 

реша (rozhodnout se, 

řešit), плаша (plašit), 

служа (sloužit); 

 

- týká se sloves s kmenem 

na ч nebo ж  

Pozor! 

спя – спах, спа, спа, 

спахме, спахте, спаха; 

- týká se sloves 

s kmenem  

na měkkou souhlásku, 

např. горя, летя, седя, 

шумя; 

- dále také боя сe; 
 

 

 

Slovesa III. třídy 
 

 

 

        -a-         -я- 

1.os.sg. купувах вечерях 

2.os.sg. купува вечеря 

3.os.sg. купува вечеря 

1.os.pl. купувахме вечеряхме 

2.os.pl. купувахте вечеряхте 

3.os.pl. купувахa вечеряхa 


